
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-03-10, § 21 

 

 Tid: 10 mars 2009 kl 16.30 – 17.10 

   

 Plats: Drätselnämndens sessionssal, Stadshuset 

   

 Justerat: 23 mars 2009 

  

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Anna Johansson (m)  

Annika Davidsson (m)  

Inge-Britt Lundin (fp)  

Anders Broberg (kd)  

Annika Ödebrink (s)  

Jimmy Lindgren (s)  

Mats Lindqvist (mp)  

Kajsa Stenfelt (v)  

 
Ersättare: 

 Lars Bengtson (m) tjänstgörande 

Bo Arkelsten (m)  

Christoffer Kuckowski (m)   

Inga-Lill Larsson (m)  

Lars Randerz (s)  

Milly Namiro Darlsson (s)  

Jonas Larsson (s)  

Hampus Rubaszkin (mp)  

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Birgitta Björk, Ted 

Ell, Lars Jolerus, Erica Lawesson, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist 

samt borgarrådssekreteraren Katarina Larsson och biträdande borgarrådssekreteraren 

Magnus Thulin från roteln. 

 
 § 21 



  

Bullerskyddsprogram 2010-2013 

Dnr T2009-321-00321 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutade enligt kontorets förslag: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden godkänner förslag till bullerskyddsprogram 

 2010-2013. 

 

Ärendets handling   

Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 4 februari 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (m), ledamoten Inge-Britt Lundin (fp), 

 ledamoten Anders Broberg (kd), ledamoten Mats Lindqvist (mp) och ledamoten 

 Kajsa Stenfelt föreslog att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens 

 sammanträde. 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) föreslog följande: 

1. Ärendet återremitteras. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Stockholm växer. Det innebär stora möjligheter, men också utmaningar. En sådan 

utmaning är att skapa utrymme för fler att leva, verka och transportera sig i 

Stockholm, samtidigt som en god livsmiljö kan värnas och utvecklas. Ett av de 

största miljöproblemen i Stockholm är buller. För att kunna tillgodose behovet av 

en god livsmiljö i ett växande Stockholm måste nya bulleråtgärder prövas och nya 

tekniker användas.  

 

Förslaget till bullerprogram är positivt men saknar offensiva framtidsbilder av hur 

staden bör arbeta med bullerfrågor och bulleråtgärder framgent. Vi önskar se ett 

bullerprogram som också innehåller ett sytematiskt nytänkande och utprövande av 

nya lösningar, exempelvis användandet av genomskinliga väggar och nya material 

i gaturummet. Slutligen anser vi det vara mycket olyckligt att staden avskaffat 

principen om byggande av ”tyst sida”. Vi anser att sådana principer bör införas i 

enlighet med Boverkets regler. 

 

Härefter framlades följande förslag till beslut: 

 

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (m), ledamoten Inge-Britt Lundin (fp) och 

 ledamoten Anders Broberg (kd) ställde sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Ledamoten Mats Lindqvist (mp) och ledamoten Kajsa Stenfelt (v) föreslog 

 följande: 

1. Nämnden godkänner i huvudsak förslag till bullerskyddsprogram 2010-2013. 

2. Nämnden uppdrar åt trafikkontoret att komplettera programmet med 

 gränsvärden i stället för riktvärden för buller. 

3. Nämnden uppdrar åt trafikkontoret att återkomma med konkreta förslag för hur 

 trafiken ska kunna minskas i kraftigt bullerbelastade områden. 

 



  

Utomhusbuller är ett stort problem i Stockholm, främst genom trafikbuller från 

flyg, vägtransporter och tåg. Arbetssättet visar att det inte är effektivt att arbeta 

enbart med vägledande riktvärden, utan att bindande gränsvärden – så som 

luftkvalitetsnormen – behövs för att ge medborgarna en garanterat hälsosam miljö. 

Att i första hand åtgärda bullret vid källan är en god strategi, men programmet 

innehåller få förslag kring minskad vägtrafik. Eftersom trafiken är en viktig källa 

till stadens buller är det viktigt att ett åtgärdsprogram som innehåller konkreta 

förslag på hur trafiken ska minska tas fram.  

 

Omröstning 

Ordföranden tog först upp förslaget om att återremittera ärendet och ställde det mot 

förslaget att avgöra ärendet i dag. Nämnden beslutade att avgöra ärendet i dag. 

 

Därefter ställde ordföranden de övriga framlagda förslagen mot varandra och nämnden 

beslutade enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) med hänvisning till sitt förslag om återremiss. 

Ledamoten Mats Lindqvist (mp) och ledamoten Kajsa Stenfelt (v) med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Hampus Rubaszkin (mp) instämmer i förslaget från (mp) och (v). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


